
Negyedszázados
a Balaton Csoport

Egyetemünkön tartotta szeptember 
14-én jubileumi szemináriumát a Ba
laton Csoport, amely olyan tudósok, 
tanárok és menedzserek társulata, 
akik a környezet és a Föld erőforrá
sainak hosszú távú fennmaradásával 
foglalkoznak.

A magyarországi bioenergia- terme
lési lehetőségeket vették számba a sze
minárium résztvevői, akiket Csáki Csa
ba akadémikus, Persányi Miklós 
környezetvédelmi és vízügyi miniszter, 
valamint rektorunk köszöntött.

Dennis Meadows, aki a csoport egyik 
alapítója, a világ egyik legismertebb 
ökológusa, a Növekedés határai című 
könyv egyik szerzője, 1988 óta egyete
münk díszdoktora -  a szeminárium al
kalmából újra eljött hozzánk.

A találkozó témája Magyarország 
szempontjából különösen nagy jelen
tőségű. A rendelkezésre álló legfrissebb 
adatok alapján ugyanis Magyarország 
2005. évi energiafelhasználása 1130 
Petajoule volt, amelynek 84,1 %-a fosszi
lis eredetű. A fennmaradó 15,9% nagy 
részét az atomenergia tette ki (11,6%), a 
megújuló energiaforrások részaránya 
csupán 2,6% volt. Az EU 2001/77/EK 
direktívája értelmében ez utóbbi részará
nyát 2010-re 12%-ra kell növelni, amire 
szükség is van, hiszen az alternatív ener
giaforrások felhasználásában az utolsó 
helyen vagyunk Európában.

Az intézkedések egyik nyertes ágaza
ta a mezőgazdaság lehet, mivel a ked
vező talajú és éghajlatú területeken az 
energiafüvek, energiaerdők és állati 
ürülékből származó biogáz termelése is 
megoldható. Fentiek mellett a legna
gyobb figyelem manapság a bioüze
manyagok előállítását kíséri, melyben 
hazánk valódi nagyhatalom lehet. A 
kormány egyértelmű célja, hogy a ha
gyományos, ám kevésbé keresett gabo
na- és szemes növények helyett a 
bioüzemanyagok alapnövényeinek 
(napraforgó, repce, kukorica, burgonya, 
répa és szeszfőzésre alkalmas gabonák) 
termelésére álljon át a mezőgazdaság.

Ehhez az Új Magyarországért prog
ram két-két és fél miihó tonna bioener- 
getikai célú gabona feldolgozásának tá
mogatását tartalmazza, amelyen felül a 
gabonatermesztők az EU-tól területala
pú támogatást is igényelhetnek. A célok 
elérését és a széles körű elterjedést ter
mészetesen a bioüzemanyagok jövedé
ki adómentessége is ösztönözheti.

-rés

Ot pont a korszerű felsőoktatásért Hírek

— országos tanévnyitó

Öt pontban fogalmazta meg a felsőoktatás átalakításának kormányzati céljait Hiller István oktatási és kul
turális miniszter egyetemünkön, az országos felsőoktatási tanévnyitón szeptember 8-án. A ünnepi eseményen 
a díszzászlót Kaczor Bálint EHÖK elnök és Soós Anita, ä Miss World Hungary II helyezettje, mindketten az 
Élelmiszer-tudományi kar hallgatói vitték, a zászlót a karok HŐK elnökei kisérték: Korai Szabolcs, Zimai 
Veronika, Tátrai Péter, Vancsura Magdolna, Balog István, Gubasóczi Marianna, Megyeri Mirtill és Isky Anna 
Mária. Az eseményen részt vett és felszólalt Kóka János gazdasági és közlekedési miniszter is.

(Írásunk a 2 oldalon)

Új vezetők. Július 1-től Dr. Jámbor 
Imre tanszékvezető egyetemi tanár, 
aki a tájépítészeti kar dékánja volt, 
stratégiai és fejlesztési rektorhe
lyettes, Dr. Kis Norbert főiskolai ta
nár, korábban a Közigazgatás
tudományi kar oktatási dékán
helyettese, nem zetközi rektorhe
lyettes. A Közigazgatástudományi 
kar dékánja Dr. Imre Miklós tan
székvezető főiskolai tanár. Augusz
tus 1-től a Gazdálkodástudományi 
kar dékánja Dr. Hofmeister Ágnes 
tanszékvezető egyetemi tanár.

♦
Doctor Honoris Causa. Dr Csáki 
Csaba a Gazdálkodástudományi kar 
Agrárközgazdasági és Vidékfejlesz
tési tanszék vezetője a Szent István 
Egyetem által adományozott elis
merő Doctor Honoris Causa címet 
kapott.

♦
EM AC elnök. 2006 májusától két 
éven át Berács József, az MTA dok
tora, az ISC igazgatója vezeti az Eu
rópai Marketing Akadémiát, mint a 
szerezet megválasztott elnöke.

♦
Recepció. Megkezdte működését az 
új információs szolgálat a bejárat
nál. A munkát diákok végzik, az 
első napon Farkas Györgyi és 
Pataky Zsanett ötödéves hallgató 
teljesített szolgálatot. A recepció te
lefonszáma: 5409 (482-5409), e- 
mail :recepcio @ uni-corvinus.hu

Prémiumkategóriában a Köggá'^

M ásodszor is Európa  
legjobbjai között

A Financial Times 2006-ban újra 
rangsorolta Európa legjobb általá
nos menedzsment mester képzése
it. A rangsorba a Financial Times 
Európa 37 vezető üzleti iskoláját 
hívta meg. Az értékelést követően 
végül 35 iskola került a rangsorba.

A megmérettetésben olyan nem
zetközi minőségbiztosítási rendszer 
alapján átvilágított és elfogadott 
képzési programok vehettek részt, 
amelyek 5 éves képzést nyújtanak, 
befogadnak BSc diplomával már 
rendelkező, más intézményben vég
zett hallgatókat; idegen nyelveken 
oktatnak és külföldi partnerintézmé
nyekkel közös képzési programot in
dítanak.

A Budapesti Corvinus Egyetem 
Gazdálkodástudományi Karának 
programja az előkelő 25-ik helyet 
foglalja el a 35 vezető üzleti iskolá
ból álló sorban.

A helyezés jelentőségét bizonyít
ja, hogy olyan iskolákat előzött meg 
idén a Corvinus, mint a Wirtschaft- 
suniversität Wien és a University

College Dublin Smurfit School of 
Business.

A rangsor alapját jelentős rész
ben a 2003-ban a diplom ázott 
Alumni által kitöltött kérdőív adta. 
A végzett hallgatók szerint a 
Corvinus Egyetem a második leg
jobb iskola a számvitel oktatásában, 
míg a közgazdaságtani képzést az 
ötödik helyen, a pénzügyit pedig a 
nyolcadik helyen értékelték a volt 
hallgatók. A rangsor első helyét, a 
tavalyi évhez hasonlóan, 2006-ban 
is a párizsi Groupe HEC foglalja el, 
míg a CEMS program a harmadik 
helyről a második helyre javított. 
Ez az eredmény számunka is fon
tos, hiszen a CEMS programban 
résztvevő 17 iskola egyike a 
Corvinus Egyetem. CEMS hallga
tóink révén a Corvinus Egyetem 
szintén osztozik a második helyezés 
sikerében.

A közép kelet európai régió üzle
ti iskolát egyetemünk mellett a 35-ik 
helyen végzett Warsaw School of 
Economics képviseli rangsorban

res

Jövőre kész az új épületünk

Látványosan emelkedik ki a földből a Corvinus Campus épülete, 
amelybe a tervek szerint 2007 szeptemberére be is költözhet a könyvtár, 
és megszűnhet a késő délutáni és esti órarendi beosztás, mintegy 23 ezer 
m2 alapterülettel egészül ki a hallgatókat kiszolgáló terület. Az alap
követ 2006. március 2-án helyezte el Noah M. Steinberg, a Wallis 
Ingatlan Rt elnök-vezérigazgatója és Mészáros Tamás rektor. Már a föld 
fölötti negyedik szinten dolgoznak a munkások, így minden remény 
megvan arra, hogy a 2007/2008-as tanév-nyitóra készen áll.
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2287 elsőéves hallgatónk van
Az egyetem évnyitója minden 
egyetemi polgár ünnepi eseménye. 
Érthetően legboldogabb azonban 
az a 2287 elsőéves hallgató, akik 
ma és a következő napokban telve 
reménnyel és bizakodással talán 
először lépik át épületeink küszö
bét. Ez a lépés a maga fizikai való
jában talán fel sem tűnik senki
nek. Pedig milyen hosszan nekifu
tottak. 12 év nem kevés idő -  kö
szöntötte a Tanévnyitó Ünnepi 
Szenátusi ülésen résztvevőket Dr. 
Mészáros Tamás rektor.

31 százaléka büszkélkedhet és 87 szá
zalékának volt 133, vagy magasabb 
pontja. És országos szinten a három 
szak közül az egyik a miénk, ahová 
csak a maximális 144 ponttal lehetett 
bejutni. Ezt a 40 fős keretszám mellett 
77-en érték el -  összegezte.

A jövőről szólva elmondta: az 
első teljes körű Bologna évfolyam 
indul e nappal. Újak a tantervek és 
az elkövetkező években új tananya
gok is lesznek. Néhány hónapon be
lül meghirdetik a mester szakokat, 
amelyek perspektívát nyújtanak jó 

nyújtva saját hallgatóink külföldi rész
képzéséhez. Angol nyelvű oktatási 
programunkban az elmúlt 15 évben a 
világ 72 országából szereztek diplo
mát a Budapesti Corvinus Egyetemen.

A közös mindennapokról szólva el
mondta: az oktatás minősége egyaránt 
fontos a diáknak és az oktatónak. 
Elsőként az országban bevezették az on
line hallgatói véleményezést A rendszer 
akkor válik teljessé, nyilvánossá akkor 
tehető, ha a hallgatók minél nagyobb 
hányadának a véleménye megjelenik. 
Tanárt csak az véleményezhet, aki részt

A Közgáz szakokra felvett elsőéves hallgatók közül ma, szeptember 8-án ünnepli Nemeskéri Márton András 
és Pásztrai Pál Móritz Gazdálkodástudományi Karos és Pintér Dávid Közgazdaságtudományi Karos hallgató 
a születésnapját. Miért ne érhetnének el ők is olyan történelmi sikereket, mint az e napon született I. Richard 
angol király (1157), Antonin Dvorak, cseh zeneszerző (1841), Blaha Lujza, a „nemzet csalogánya” (1850), vagy 
Lékó Péter, sakkozó( 1979) -  kezdte gratulációval ünnepi beszédét Mészáros Tamás rektor.

A felsőoktatási tanulmányokat 
megcélzó hallgatók közül 15.698-an 
jelentkeztek hozzánk. A túljelentkezés 
tehát az induló 21 szakon átlagosan 
több, mint hatszoros volt-összegezte. 
Mindössze két szakunkra lehetett be
jutni az államilag finanszírozott kép
zésre 120 ponttal. Többlet kellett. 
Emelt szintű érettségi és/vagy nyelv
vizsga, de általában mind a kettő. A 
nappali képzésben a felvettek 11 szá
zaléka, 254 hallgató ért el 144 pontot, 
140 ponttal és felette az elsősök

részt az első évfolyamosoknak a má
sodik fokozat megszerzéséhez.

Két olyan új szak indul ez évben, 
amelynek oktatásában már együttesen 
részt vesznek az egykoron önálló elődin
tézmények tanárai. Olyan oktatási ered
ménye ez az integrációnak, amely bizo
nyítéka az együttműködési lehetősé
geknek. A tudományos kutatás területén 
nagy reményeket fűz az egyetem az 
ősszel induló új tudásközponthoz.

Egyetemünkre jön a legtöbb külföl
di cserehallgató, komoly lehetőséget

is vett az óraikon. Szolgáltató egyetemet 
csak az követelhet, aki maga is betartja 
a határidőket, előírásokat.

így -  együtt lesz jobb Önöknek, 
az új Bologna generációnak, így 
együtt nyugtázhatjuk majd diplomá
juk átvételekor: megérte bekerülni, 
megérte Corvinus diáknak lenni.

Azt kívánom, ezen érzés kísérje 
végig tanulmányaikat nálunk-mond- 
ta, majd a 2006-2007-es tanévet 
megnyitotta Mészáros Tamás rektor.

d.sz-á.

Európai Minőségi Díj felsőfokon
A Budapesti Corvinus Egyetem 
„E-Quality -  Európai Minőségi Dí
jat” nyert. A pályázatot az Erasmus 
programot menedzselő Nemzetközi 
Iroda nyújtotta be. A díjról és an
nak hátteréről Veres Erzsébet, a 
Nemzetközi Iroda vezetője és Csala 
Judit, Erasmus-koordinátor adott 
tájékoztatást

K: Melyek azok a konkrét ered
mények, amelyek alapján az Egye
tem számíthatott a díj elnyerésére?

A díjra azok az intézmények pá
lyázhattak, akik sikeresen valósítot
tak meg hallgatói és/vagy oktatói 
mobilitási projektet a Socrates/ 
Erasmus program keretében.

Mi a hallgatói mobilitás mennyiségi 
és minőségi bemutatására helyeztük a

hangsúlyt Az 1998/99-es tanévben 85 
diákunk vehetett részt külföldi rész
képzésen Erasmus státuszban. A 
következő tanévben a kiutazott hallga
tók száma 127-re emelkedett, a 
2002/03-as tanévben pedig már 141 
hallgató nyert Erasmus támogatást. A 
három budai kar csatlakozásával a 
2003/04-es tanévben a program ked
vezményezettjeinek száma már meg
haladta a  200-at is. A tendencia válto
zatlan: a 2005/06-os tanévben 283 
Erasmus hallgató kelt útra és 2006/07- 
ben is további növekedésre számítunk.

A külföldi hallgatók fogadásában a 
sikerünk országos szinten is látványos.

Tíz év alatt több, mint tízszeresére 
növekedett a beérkező hallgatók szá
ma, ezzel elsők vagyunk az országban.

K: Az eredményekről már beszél

tünk. Milyen terveik vannak a jövőre 
vonatkozóan, vannak-e megoldatlan fel
adatok?

A programban részt vevő hallga
tók és oktatók számának növelése a 
cél, amit a több, mint 200 partner in
tézménnyel fenntartott kapcsolat ala
poz meg. Fokozatosan térünk át az 
egyetemi integráció következménye
ként a részképzésre utazó hallgatók 
új pályáztatási rendszerére. Folyama
tos feladatként jelentkezik a külföldi 
hallgatók fogadásának minőségi to
vábbfejlesztése. Jelenleg az „online 
rendszer” teljes átalakításán dolgo
zunk az új követelményeknek és el
várásoknak megfelelően, mely nem
csak a Nemzetközi Iroda munkáját, 
de a kari koordinátorok tevékenysé
gét is jelentősen megkönnyíti. v. e.
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A m iniszter szerint 
a tandíj teljesítményt indukál
„Végig fogjuk vinni a felsőoktatás 
színvonalalapú átalakítását” -  je
lentette ki Hiller István egyete
münk tanévnyitóján, hozzátéve: a 
minőség nem lehet vita tárgya.

A miniszter öt pontban, a felsőok
tatás szerkezetének és finanszírozá
sának, továbbá a hallgatói juttatások 
rendszerének átalakításában, vala
mint az infrastruktúra megerősíté
sében és a minőségbiztosításban je 
lölte meg a korszerű felsőoktatás 
jövőbeni garanciáját.

Hiller István az átalakítások egyik 
pontjaként említett fejlesztési rész
hozzájárulásról (fér) azt mondta: vi
tákat váltott ki, ezek azonban értel
mes viták, amelyeket vállal. A fer-t 
ugyanakkor nagyon fontos lépcső
nek tartotta, amely teljesítményt in
dukál, versenyt teremt, és hozzájárul 
a színvonalas, igazságosabb felsőok
tatás megteremtéséhez.

Elmondta: szeptembertől az eddigi 
91 ezer forintról 116 ezer 500 forint
ra nőtt a hallgatói normatíva, a kollé
giumi támogatás 80 ezer forintról 116 
500 forintra emelkedett. A jegyzettá
mogatás másfélszeresére bővült, s 
ezentúl a hallgatói önkormányzatok 
is kapnak rendszeres támogatást. A 
költségtérítéses képzésben a felve
hető diákhitel összege 30 ezer forint 
helyett 40 ezer forint, az igénylési 
korhatár 35 év helyett 40 év.

A szakminiszter szólt arról is, hogy 
a felsőoktatás költségvetési támogatá
sa az elmúlt nyolc évben a duplájára 
nőtt, s most 196 milliárd forint. Mint 
mondta, azt akarja elérni, hogy ez az 
összeg tovább nőjön 2007-ben.

Közölte: jövő év végéig öt intéz
mény -  köztük a Budapesti 
Corvinus Egyetem -  bővül új okta
tási tömbökkel, laboratóriumokkal. 
Ötezer új kollégiumi férőhelyet lé
tesítenek, 11 kollégiumot teljesen 
felújítanak. A beruházások fele
részt állam i pénzből, felerészt 
magántőkéből valósulnak meg. A 
miniszter a felsőoktatási intézm é
nyek kapcsán öntisztulási folyam a
tot is szorgalmazott, amelynek so
rán a gyenge színvonalú intézmé
nyek kirostálódnak. Az integráció 
„eredm ényeként” ugyanis 31 
intézményből 72 lett mára.

Kóka János gazdasági és közle
kedési m iniszter szerint a XXI. 
században az egyes egyéni teljesít
mények versenye határozza meg a 
versenypályát. Azt kérte a hallga
tóktól, hogy tanulmányaikat fogják 
fel úgy, m int valami befektetetést, 
amely évtizedekig „kitűnő dolgot 
hoz” . Fogják fel úgy, hogy e l
mondhatják, olyan diplom át sze
retnének, amely nemzetközi szin
ten sokkal eladhatóbbá teszi a tu
dásukat.

d.sz.á.

A tanulást a biciklizéshez hasonlítva adott tanácsot a gólyáknak Kaczor 
Bálint EHOK elnök: „amikor hajtani kezdesz, vedd figyelembe a 
kerékpárod állapotát. Annyit várj magadtól, amennyi benned van. Mivel 
egyetemen elvileg még soha nem próbáltad ki magad, az elején legyél 
kicsit óvatosabb.Tüdjuk, hogy egy álló biciklit sokkal nehezebb fel
gyorsítani, mint aztán valamilyen sebességben tartani. Azt is tudjuk, 
hogy lendületet előre fel is lehet halmozni. Ha lehetőséged van rá, akkor 
az emelkedőknek messzebbről indulj neki”.

Lapunkat rendszeresen szemlézi M agyarország legnagyobb médiafigyelője az
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In memóriám Kovács Sándor
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2006. augusztus 30-án eltemettük 
Dr. Kovács Sándor professzort. Volt, 
aki jelen tudott lenni az elhantolás- 
nál, volt, aki szorító teendőit végez
ve csak lélekben vett részt a temeté
sen. De biztos, hogy sokkal többen 
búcsúztattuk, mint akik személyesen 
róhatták le tiszteletüket a ravatalnál. 
Ám korántsem mindenki vetett szá
mot azzal, hogy voltaképpen mit is 
köszönhet a Corvinus Egyetem Ko
vács Sándor professzornak. Hogy a 
leginkább szembetűnőt említsük, az 
egyetem talán legsikeresebb kara, a 
Gazdálkodástudományi Kar nem kis 
részében Kovács Sándor eredménye. 
Volt az egyetemünknek egy olyan 
korszaka -  a rendszerváltás elején -, 
amikor viszonylag csekély formaliz
musok keretében és kíséretében még 
az egyetem legjelentősebb kutatói és 
tanárai határozhatták meg a kutatás 
és az oktatás legfőbb irányait. Ebben 
— főként a Gazdálkodástudományi 
Kar létrejöttében -  játszott 
kiemelkedő szerepet Kovács Sándor. 
Az elképzelések konkrét kivitelezése 
jobbára a következő nemzedékre 
maradt. Kovács professzor nem tar
tozott azok közé, akik eszmei hozzá
járulásukat siettek aprópénzre és -  
horribile dictu -  pozícióra váltani.

Honnan származott ez a gazdag 
szellemiség és ez a szerény szerve
zeti magatartás? Nos, létezett még a 
rendszerváltás elő tt egy m agyar

szervezéstudományi iskola, amely 
számot vetvén az állam túl-hatal- 
mával, megkísérelte helyzetbe hoz
ni a magyar vállalatokat. Ennek a 
tudományos értelemben vett iskolá
nak voltak jogász, mérnök, pszi
chológus, orvos, közgazdász, tudo
mánytörténész, szociológus, tele
püléskutató, építész és -  természe
tesen -  szervezéstudományban je 
les tagjai, akik együttesen a szem
pontok olyan sokaságát képvisel
ték, amely elejét vette minden egy
oldalúságnak. Ebben az iskolában 
lehetetlen volt egydimenziós szer
vezeti -  input-output -  elgondolá
sokkal operálni. Nem volt külön 
képviselője az üzleti etikának, de 
egész gondolkodásunkat a morális 
megfontolások szőtték át. A lkal
mazható — elméletileg és gyakorla
tilag érvényes -  tudományt igye
keztünk művelni, amely távol tar
totta magát a pusztán jó l hangzó, 
divatos eljárásoktól. Hazai és nem
zetközi forrásokból egyaránt merí
tettünk. Ennek az iskolának volt 
kiemelkedő és befolyásos tagja Ko
vács Sándor, aki ugyanakkor 
m esszemenőkig megtartotta gon
dolkodásának és stílusának eredeti
ségét.

A rendszerváltással vállalatóriá
sok léptek Közép-Európa földjére. 
Világot megjárt, kész modelleket 
hoztak magukkal, és ahol munká

nak láttak, ott a gazdasági, szociá
lis, kulturális stb. körülményeket is 
magukhoz igazították. A sokdimen
ziós, egyeztetésekre kész szemlélet, 
amely a résztvevők hatalm i egyen
súlyán képződött -  főként miután 
az állam föladta mindenható szere
pét körülbelül másfél évtizeddel a 
tételes rendszerváltás előtt — lassan 
a m últé lett. Azonban az olyan 
szerzők munkái, m int Szabó László 
és Susánszky János szervezéskuta
tók, Kiss István településkutató, 
Ladó László szervezőmérnök, Ko
vács Sándor szervező, Mezei Árpád 
és e sorok írója -  m int pszichológu
sok - ,  Jánossy György építő
művész, K indler József mérnök, 
közgazdász és m oralista, Kunszt 
György tudományteoretikus és még 
sokan mások feltehetően visszatér
nek még a -  reményeink szerint -  
lassan gyógyuló köztudatba komp
lex és igényes szemléletükkel. Jól
lehet, néhányan e ragyogó elmék 
közül úgy — vagy majdnem úgy -  
jártak, m int Petneházy Dávid 1687- 
ben. A szövetséges, vagy annak hitt 
erők nem tekintették őket egyen
rangú félnek. Holott néhány csatá
ban ők is elsőként tűztek ki néhány 
zászlót, amit még a tisztességes el
lenfél is hadierénynek tekint.

Dr. Magyari Beck István 
Egyetemi tanár

Kategóriaterem tő  
Corvinus csapat

Közgazda 3

4400 induló, 180 egyetem, 32 or
szág... ez volt idén a L'Oreál 
Brandstorm mérlege, ahol a nem
zetközi döntőn díjazott 15 diák kö
zött ott voltak a Corvinus Egyetem 
hallgatói.

A párizsi döntőn 32 ország nem
zeti döntőjét megnyert csapat vehe
tett rész t

Első körben négy csoportban verse
nyeztek a résztvevők. A magyar csa
pat: Csillag Zsuzsanna, Kövesi Zsófia, 
Majoros Evelin-az Európa2+ Dél-Af- 
rika szekcióba került (többi: Ázsia 
szekció, Amerika+Ausztrália szekció, 
Európal+Izrael szekció), ahol a fran
cia, angol, portugál, görög, orosz, dél
afrikai és holland csapatokkal kellett 
versenyezni. A 20 perces angol pre
zentációkat igen neves zsűri értékelte.

A csoportból a hazai pálya 
előnyeit élvezve a francia csapat ju 

tott a döntőbe, de a későbbi érté
kelésből kiderült, hogy a verseny na
gyon szoros volt.

A többi csoportból, Dél-Korea, 
Olaszország és Chile jutottak a dön
tőbe, ahol 10 perc alatt kellett ismer
tetniük egy új zsűri előtt az egész 
marketing-stratégiájukat.

Megosztott első helyen a franciák 
és a dél-koreaiak végeztek, és a leg
jobb kommunikációs stratégia díját 
is a  francia csapat zsebelte be. Végül 
kiosztásra került egy teljesen új, a 
magyar csapatnak létrehozott díj, 
amit a 32 országból csakis egynek 
ítéltek oda a legkülönlegesebb pre
zentációért, különleges kommuniká
cióért, illetve a lenyűgöző világért, 
amit a prezentáció során teremtettek. 
A verseny világméretűvé válása óta 
még soha nem ért el ekkora sikert 
magyar csapat.

Bemschütz Mária

H álásak vagyunk a barátoknak, évfolyamtársaknak, 
tanítványoknak, kollégáknak, hogy kifejelték dr. Kovács 
Sándor professzor emerit.its elvesztése miatti fájdalm ukat, és 
köszönjük, bog)' gyászunkban osgtozjak.

Dr. Kovács Sándonié, Kovács Geryson Péter

T íz éves
a CEM S B locked Seminar

Közigazgatási szakember 
az új díszpolgárunk

Soltész István közel harminc éve vesz részt alkotmányjog, parlamenti jog 
oktatásában. Szerkesztőbizottsági tagja a Magyar Jog c. szakfolyóirat
nak és a Magyar Közlönynek. Több éven keresztül részt vett a közigaz
gatási szakemberek képzésében, bizottsági elnökként a szakvizsgáztatás-

Szeptember 8-án tartották Tatán a 
CEMS - Blocked Seminar tizedik 
évfordulójának ünnepségét külföl
di egyetemi tanárok, korábbi 
résztvevők és a Gazdálkodástudo
mányi Kar képviselőinek körében.

A Budapesti Corvinus Egyetem 
közreműködésével 1997-ben Ma
gyarországon indult el az üzleti me
nedzsment környezetvédelmi kihívá
saival foglalkozó szeminárium kez
detben nyolc eltérő nemzetiségű 
egyetemi professzor szakmai össze
fogásával. A hazai kezdeményező,

Kerekes Sándor egyetemi tanár sze
rint az évente különböző országokban 
megrendezésre kerülő egyhetes kép
zés kiváló lehetőséget ad mind a taná
rok, mind a diákok közötti nemzetkö
zi együttműködésre, közösségépítés

re, köszönhetően az eltérő kulturális, 
tudományos háttérrel és tapasztala
tokkal rendelkező professzorok 
előadásainak, a kiadott esettanulmá
nyok megoldásainak és az egyéb tár
sas összejöveteleknek. Ez a kezdemé
nyezés Blocked Seminar néven egyéb 
gazdasági területekkel kibővülve 
szerves részévé vált a 2002-ben indult 
CEMS-M1M (Community of 
European Management Schools- 
Masters' in International Manage
ment) programnak.

A mostani évforduló és az eddig 
elért sikerek is arra ösztönzik a kez

deti úttörőket, hogy folytassák a kül
földi egyetemek együttműködése ré
vén kialakított úgynevezett jo in t 
teaching tanítási módszer további 
lehetőségeinek kiaknázását.

Tóth Mária

Az egyetem Szenátusa díszpolgári 
címet adományozott Dr. Soltész 
Istvánnak, a Magyar Országgyű
lés főtitkárának, aki az erről szóló 
oklevelet a tanévnyitón vette át. 
Az új díszpolgárral beszélgettünk.

Nagyon megtisztelőnek érzem ezt 
a mai napot és a díszpolgári címet, 
mert úgy érzem, hogy az egyetem, 
amely hagyományosan közgazdasá
gi bázison nyugszik, most egy kicsit 
a közigazgatást is megmutatta. A 
Közigazgatás- tudományi kar révén 
figyelem fordult arra, hogy az egye
tem közigazgatási szakembereket is 
képez. Ez is beletartozik ebbe a vi
lágba és nagyon fontos szerepe van.

-  Sok ösztöndíjast foglalkoztat az 
Országgyűlés többek között a 
Corvinus egyetemről is.

-  A parlamentben nagy figyelmet 
fordítunk arra, hogy részben a saját 
utánpótlásunkat, részben az országét se
gítsük. Szakmai ösztöndíjas programo
kat hirdetünk: igazgatásszervezőknek, 
közgazdászoknak és politológusoknak. 
Száz jelentkező közül, ha kiválasztunk 
tíz-tizenöt fiatalt ők a legjobbak. Min
denképpen persze ígéretesek. Nem 
elsősorban csak magunkra gondolunk, 
a parlamenti életbe is bevezetjük őket 
azzal a szándékkal, hogy reálisabban 
ítéljék meg a parlament tevékenységét, 
a törvényalkotást Persze örülünk, ha 
közöttünk maradnak. Volt ösztöndíjas
ok dolgoznak nálunk, dolgoznak a frak
ciókban és még többen a kormányzat

ban.
ban. Szívesen fogadunk szakmai gya
korlatra diákokat Igazgatásszervezők is 
járnak a joghallgatók mellett hozzánk 
szakmai gyakorlatra. A legjobb ered
ményt elért ösztöndíjasaink tanulmá
nyait meg is jelentetjük könyv alakban.

-  Mit üzen az egyetem hallgatói 
számára, mit tartsanak szem előtt fi
atal korban, hogy majdan komoly 
pozícióba kerülhessenek?

Erre mindenkinek megvan a maga 
receptje, nem is vállalkoznék rá.

Igényesség -  az önmagunk iránti 
igényesség és a szűnni nem akaró tu
dásvágy -  ezt tartom fontosnak. Nem 
lehet a tanulást abbahagyni az egye

temmel, sokat kell még utána is tanul
ni. Minél nyitottabb az ember 
Európára és a  világra, annál jobban 
fog boldogulni. Nagyon fontos, hogy 
másoktól tanuljunk. Meg kell ismerni 
azokat a jó  dolgokat, amiket mások 
kitaláltak az igazgatásszervezésben, 
vagy az informatikában. Mindenkép
pen kell mások tapasztalatára építem. 
Az európai unió tagjaként elvárás, 
hogy minél nyitottabbak legyünk a 
világra, Európára. Ha valaki tehetsé
ges és igyekvő, előbb-utóbb eléri ál
mát, megtalálja azt a területet, ahol jól 
és jó  közérzettel tud dolgozni.

d.sz.á.
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Számítógépes grafika 
Halász Gézától

Az ARC plakátkiállításon járva ismerősre bukkantunk. 
Halász Géza neve a Közgazdász olvasóinak nem  ism e
retlen. Egyetemi hallgató korában rendszeresen je len
tek meg karikatúrái a Közgazdász hasábjain. Az egye
tem i hum or, a kabarém űsorok egyik szerzője, 
szervezője lett. Ennek egyik kézzelfogható darabja volt 
az 1973-ban kiadott Gőzgazdász c. egyetemi humorkö-

Corvinus Egyetem Információrendszerek tanszékén ta
nítok. Tagja vagyok a M agyar Képző- és Iparművész 
Szövetség Szatirikus Képzőművészeti Szakosztályá
nak. 2002 novemberében a MÚOSZ Karikaturista 
Szakosztálya elnökének választott-írja magáról Halász 
Géza az Egyszeregy című könyvecskében. Hogy miért 
készült közgazdásznak?

tét, amelyet Farkasházy Tivadarral együtt szerkesztet
tek. A kötetet 1997-ben Szigeti Endre professzorral át
szerkesztve újra kiadták Sánta kamatláb címmel, ami a 
W EB-en is megtalálható! 2003-tól a Közgazdász új fo
lyama első lapszámaiban jelentek meg számítógépes 
grafikái. írt is nekünik.

H alász G éza vagyok, főállásban a B udapesti

„Magamnak kellett gondoskodni arról, hogy felh ív
jam  magamra a figyelmet. Ezért jelentkeztem a Köz
gázra. Itt hamarosan én lettem az egyetem legjobban 
rajzoló diákja. Azt hiszem ezt egyetlen más egyetemen 
vagy főiskolán nem értem volna el. Itt ugyanis senki 
sem rajzolt.”

rés
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Balatoni diákbuli
Idén júliusban is megrendezésre ke
rült az Egyetemisták és Főiskolások 
Országos Túrisztikai Találkozója, rö- 
videbb és ismertebb nevén az 
EFOTT, melynek ezúttal egy kedvelt 
balatoni nyaralóhely, Zamárdi adott 
otthont.

A kisváros megállóhelyénél szinte 
kiürült a vonat, fiatalok ezrei vették 
célba az állomástól kissé távol eső, ám 
tágas táborhelyet. Mire is váltottak je
gyet? Öt nap, rengeteg koncert, a hű
sítő Balaton: az idei EFOTT legfőbb 
ismertetőjegyei és egy felejthetetlen 
fesztivál elengedhetetlen kellékei.

Itt nincs olyan napszak, mikor bárki 
unatkozna. A szervezők sokat fáradoz
tak nemcsak azért, hogy számos ma
gyar és külföldi előadó adjon koncertet 
a rendezvény során, hanem azért is, 
hogy jelen legyenek mindazon szerve
zetek, melyek a diáksággal kapcsolat
ban állnak.

Tehát aki a hajnalig tartó bulizást 
kipihente, egy reggeli hűsítő fürdő
zés után végigjárhatta a Civil Falu 
sátrait, melyekben a különböző 
egyetemek, hallgatói egyesületek, 
politikai, kulturális és egyházi szer
vezetek képviselői izgalmas előadá
sokkal, beszélgetésekkel várták az 
érdeklődőket.

A HÖOK sátrában neves közéleti 
szereplőkkel lehetett találkozni, itt 
tartott tájékoztatót, illetve vitafóru
mot Gyurcsány Ferenc miniszterel

nök és Hiller István oktatási és kul
turális miniszter is. Az EduCaféban 
megalakult a Felsőoktatási Civil Há
lózat, mely az egyetemeken és főis
kolákon működő civil (hallgatói, ok
tatói, kollégiumi, kulturális, illetve 
sport-) szervezetek összefogását tűz
te ki célul.

A Magyar Honvédségnél bepil
lantást nyerhettünk a katonai életbe, 
s akinek kedve támadt, lőfegyvere
ket és pilótaszimúlátort is kipróbál
hatott. Az EU- gömbsátorban a diá
kokat érintő, a külföldi továbbtanu
lással, illetve munkavállalással kap
csolatos kérdéseket válaszolták meg.

Manapság minden fesztiválhoz 
hozzátartoznak az extrém sportolási 
lehetőségek, az ezeket kipróbálni vá
gyók a falmászás, a vízfoci, a bungee 
jumping, vagy a paintball mellett 
dönthettek. Nagy népszerűségnek ör
vendtek ezenkívül a különböző turisz
tikai programok és filmvetítések is.

Aki pedig inkább a passzív kikap
csolódás híve, babzsákon heverészve 
gyűjthetett erőt az esti koncertekre, 
és figyelhette a lelkes emberseregben 
itt-ott felbukkanó ismerős arcokat.

Nemhiába múlta felül az idei 
EFOTT az eddigieket: a látogatók 
száma 52 ezer főre gyarapodott, 
mely pozitív visszajelzés a szerve
zőknek, bár kihívás is, hiszen a kö
vetkező évben újabb diáktalálkozó 
megrendezésének néznek elébe.

Király Annamária
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•• fHallgatói Önkormányzati Választások
A 2006/2007-es tanévre a Gazdálkodástudományi, Közgazdaságtudomá
nyi és Társadalomtudományi Karok Hallgatói Önkormányzataival egyez
tetve a következő időpontokra írom ki a választásokat:

Jelöltállítási időszak
GazdálkodástudományiKar

KözgazdaságtudományiKar 

Társadalomtudományi Kar

Választás*
Október 9-október 13. 12:00 
Október 16-október 20. 
Október 2-október 6. 12:00 
Október 9-október 13. 
Október 9-október 13. 12:00 
Október 16-október 20.

*amennyiben a nappali tagozatos hallgatók több, mint egynegyede nem adja le szava
zatát, úgy a választást meg kell hosszabbítani az adott karon

A jelöltállítás helyszíne: Fővám tér 8 .1. em. 159. HŐK iroda

Minden hallgató önmagát jelölheti, amennyiben eleget tesz az adott kar 
HŐK SzMSz-ében előírtaknak.

A kari HÖK-ra vonatkozó választási szabályzatok megismerhetőek a 
HŐK irodában illetve hok.uni-corvinus.hu honlapon. A kari HŐK vá
lasztás törvényességi felügyeletét az adott kar dékánja látja el.

Korai Szabolcs sk. EHÖK alelnök

Diákhitel — bővülő lehetőségek, 
csökkenő kamat

;  S z e p t e m b e r t ő l  f o l y t a t ó d o t t  a  D i á k h i t e l  k a m a t á n a k  c s ö k k e n é s e .  A z  é v  v é g é i g  é r v é -  :  

;  n y e s  k a m a t l á b  é v i  9 , 5  % .  É r d e m e s  u t á n a n é z n i  a z  a u g u s z t u s  k ö z e p é n  é l e t b e  l é p e t t  :  

i  k e d v e z ő  j o g s z a b á l y - v á l t o z á s n a k ,  m e r t  j e l e n t ő s e n  k i b ő v í t e t t e  a  D i á k h i t e l r e  j o g o s u l t a k  :  

;  k ö r é t  é s .  -  a z  ü g y m e n e t  e g y s z e r ű s í t é s é v e l  -  a  d i á k h i t e l - i g é n y l ő k  l e h e t ő s é g e i t  i s .

;  S z e p t e m b e r t ő l  a  k ö l t s é g t é r í t é s e s  h a l l g a t ó k  a k á r  h a v i  4 0  e z e r  f o r i n t o t  i s  k é r h e t n e k .  :  

;  A k i  e z t  v á l a s z t j a  -  a z  e l s ő  k i f i z e t é s i  n a p o n  -  o k t ó b e r  1 3 - á n ,  a k á r  2 0 0  e z e r  f o r i n t h o z  i s  j 
;  j u t h a t .  A  t ö b b i e k  t o v á b b r a  i s  a  h a v i  1 5 ,  2 1 ,  2 5  é s  3 0  e z e r  f o r i n t o s  k ö l c s ö n ö s s z e g e k  k ö -  : 

z ü l  v á l a s z t h a t n a k .  J ó  h í r ,  h o g y  a  v á l t o z á s o k b ó l  a d ó d ó  e l ő n y ö k  a  D i á k h i t e l  K ö z p o n t t a l  ;  

í  k o r á b b a n  s z e r z ő d ö t t  ü g y f e l e k r e  i s  é r v é n y e s e k .

;  A k i k n e k  m é g  n i n c s  d i á k h i t e l - s z e r z ő d é s ü k ,  d e  m á r  o k t ó b e r b e n  p é n z t  s z e r e m é n e k  l á t n i ,  :  

$ a z o k n a k  l e g k é s ő b b  s z e p t e m b e r  1 5 - i g  e l  k e l l  i n t é z n i ü k  a z  i g é n y l é s t  n a g y o b b  p o s t á k o n ,  v a g y  i 

? b a n k f i ó k o k b a n  é s  a d d i g  b e  i s  k e l l  i r a t k o z n i u k  a  t a n i n t é z e t ü k b e .  A k i k  m á r  k a p t a k  k o r á b b a n  i s  j  

i  D i á k h i t e l t ,  a z o k n a k  n e m  k e l l  a z t  ú j r a  i g é n y e l n i ,  d e  n e k i k  i s  c é l s z e r ű  s z e p t e m b e r  k ö z e p é i g  b e -  j  

i r a t k o z n i u k .

T o v á b b i  h a s z n o s  -  p é l d á u l  a  v á l t o z á s o k k a l ,  v a g y  f é l é v k e z d é s s e l  k a p c s o l a t o s  -  i n f o r -  

;  m á c i ó k  a  m e g ú j u l t  w w w . d i a k h i t e l . h u  h o n l a p o n  t a l á l h a t ó k .
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Sziget 2006
Szigetes gondolatokkal oldalakat le
hetne megtölteni, hiszen ez az egy hét 
minden évben programok és élmé
nyek százait kínálja.

Hogy nekem mit is jelent a Sziget, 
azt összefoglalom hangulatidézőként 
néhány szóban. Ovis legjobb barát -  
akivel tíz éve találkoztam utoljára 
soha el nem hallgató zene, reggel 6-kor 
még táncolás, fura ruhák, még furább 
kérdések, külföldiek (hogy velük kell- 
e megtölteni a Szigetet, arról fórumoz- 
hat velem bárki), híd, John B.

Sok corvinus-ossal találkoztam 
kinn. Némelyikükkel együtt sátraztam, 
másokkal a Placebo kellős közepén 
tomboltunk, volt, akiktől olcsóbban 
kaptam inni, és akadtak olyanok is, 
akiknek a koncertjét is meghallgattam.

Ez az írás róluk fog szólni.
Már a Fesztivál előtt elkezdtem 

kérdezgetni az ismerőseimet, hogy 
tudnak-e olyan, a Szigeten is fellépő 
zenekarról, amelynek van corvi- 
nusos tagja. Szerencsére jöttek az e- 
mailek, telefonok, így találtam meg 
a Banánköztársaságot, a Destradot, 
a Jazzmania Big Bandet és a Pan
nónia Allstars Ska Orchestrát. A sor 
korántsem biztos, hogy teljes. Lap- 
ról-lapra bemutatjuk őket, most:

Banánköztársaság
A Banán a nyitottságról, a befoga

dásról szól, nem pedig a nagymeg- 
mondásró) -  hogy Zsohár Péter ne
gyedéves, gazdaságmatematika sza
kos társunk szavaival kezdjem zene
karuk bemutatását. Peti basszusgitá
rozik, de a 2000-ben alakult Banán

köztársaság jelenlegi hat tagja között 
rajta kívül még ketten közgázos 
illetőségűek. Tóth Adám (hegedű) 
már végzett, Bóna Péter (gitár) pedig 
az utolsó évét kezdi marketing 
főszakirányon.

A barátok által alapított Banán
köztársaság 2005-ben zeneiskolai 
ismerőssel kiegészülve adta első sa
ját, egész estés koncertjét, s azóta 
havonta találkozhatunk velük buda
pesti helyszíneken. A Fringe Feszti
vál, a Múzeumok Majálisa után a 
Sziget Talentum Színpada adott teret 
nekik, ahol többen is megnéztük 
őket. Élvezet volt őket hallgatni (a 
Pesti Est zenéjüket egyedi hangzás
világának titulálta). Őszintén, meg- 
játszás nélkül adtak elő. A természe
tesség nem csak zenéjükre, gondol
kodásmódjukra is igaz.

„Próbálunk egyensúlyt tartani a 
csapatban, hogy senkinek se borul
jon fel a saját életvitele a próbák, il
letve a koncertek miatt. Szép lassan 
haladunk egy úton, amit előre meg
határoztunk, és igyekszünk minél 
kevesebb zenei és életviteli kompro
misszumot kötni, ami ma egy amatőr 
zenekar esetében luxus. Például, 
nem járunk éjjel-nappal tehetségku
tatókra, nincs csilli-villi honlapunk, 
nem lehet tőlünk zenekaros bögrét 
rendelni és nem a legfrissebb divat 
szerint öltözködünk. Pedig mindez 
sajnos mára teljesen természetessé 
vált, mert a média torz műsorpoliti
kájának köszönhetően gigantikus ér
tékvesztés ment végbe a könnyűze
nében, és a művészeti ágból iparág 
lett.” -  így Zsohár Péter.

Bemáth Zsófi

FélSziget Fesztivál 2006
Kevesebb, mint egynegyed, pon
tosan fél, majdnem egy. Ár, 
sziget, hét.

Ez az EU újabb menyasszonyának 
egyik hozománya, a Félsziget Feszti
vál. Az elnevezés nem véletlen, 
ugyanis ugyanazok állnak mögötte, 
mint a budapesti nagytestvérnél. A 
házigazda Marosvásárhely, szűkeb
ben a Víkend (románul Weekend) te
lep: a Maros-part, a strand, sportpá
lyák és mezők. Ez a félsziget. A föld- 
rajztanárok valószínűleg kifogásol
nák ezt a definíciót, de a helyszínen 
lévő dotált sör-és egyéb italfajták 
könnyen feloldják e szigort. Jótanács: 
a -20oC-n csapolt jégermájszter kivá
ló fagyállónak bizonyul, a nyelvünk 
azonban már nem annyira.

Milyen a világ rózsaszínben? 
Akik hetijegyet vettek, megtudhat
ták. Mindenféle ruhához jó l pasz- 
szolt, a punkoknak és rockereknek 
pedig különösen jó l állt.

A fesztivál felhozatala a népsze
rűbb magyar és román együttesek
re épült, em ellett több neves „kül
földi” banda is eljött. Az 5800 fo
rintba kerülő heti (5 napi) belépő
vel a következőkre ju to tt időnk 
(sorrendben): Edda, Kispál, Zdob 
si Zdub, Bikini, Tankcsapda, Ed 
Rush, Omul cu Sobolani, The 
Rasm us, -Quimby, Sterbinszky, 
ATB, M ega-sztárok, Yonderboi,

Shukar Collective, Hobó, Beatrice 
és The Toy Dolls.

Az öt napból négy a nagy kániku
lára esett, ezért a délelőttök a stran
don (ahova belépőt jelentett a heti
jegy) és az ezt övező rendezvénye
ken teltek (humorfeszt -  Szomszéd 
nénivel és Felméri Péterrel, civilek, 
zöldek és sikeres emberek, sport- 
versenyek. ..)

Ilyenkor lehet ismerkedni is, en
nek szép példája a csapos meghívá
sa és a barátkozás vele 5-6 kör sör 
után, de a hét ism erkedése Dávid
hoz, az állandóan kissé illuminált 
rockerhez kapcsolódik. Aki az 
egyik első koncerten próbált a kar
nyújtásnyira lévő lányokkal barát
kozni, vélhetően egy későbbi 
ház(/bokor)tűznéző rem ényében. 
M iután sikertelenül próbálkozott, 
udvariasan bem utatkozott a körü
lötte állóknak és folytatta m isszió
ját. Másnap délelőtt újból felbuk
kant, és öngyújtót kért, szerinte ez
zel felszerelkezve jobban lehet is
merkedni. Harmadnapra aztán lát
tuk, hogy siker koronázta 
erőfeszítéseit; ekkor már egy ke
nyérvágó késre lett volna szük
sége...

Az utolsó nap hatalmas eső áztat
ta a látogatókat, de más tekintetben 
nem volt befürdés a Félsziget. 
Jövőre folyt. köv.

Tatár Balázs

Színház az egész világ... a szó szoros ér
telmében. Rövid írásom kevés lenne ar
ra is, hogy csak felsoroljam az összes darabot és színhá
zat, amit találni lehet, ha csupán a fővárost vesszük is na
gyító alá. Ezért csupán ízelítőt kívánok adni a következő 
évad kínálatából, főképp a bérletes előadásokat tekintve.

Miért a bérleteseket? Nos, úgy vélem több előnye is van a 
színházba járás eme formájának. Például a rendszeresség. 
Mert valljuk be, hiába a legjobb darab, sokszor a lustaság tart 
vissza minket e szép művészet élvezetétől. Másrészt már az 
évad elején kiválaszthatod a legjobb darabokat, és nem kell 
félned, hogy nem kapsz rá jegyet. És végül, sokkal olcsóbb, 
ami szintén nem elhanyagolható szempont.

Ezek után nézzük, akkor mit is kínálnak nekünk idén? 
Kezdjük a József Attila Színházzal, mely most ünnepli 50. 
születésnapját. Bérleti felhívásukban Shakespeare, Ahogy tet
szik című vígjátéka mellett megtalálható a Sose halunk meg,

és Járom az utam... címmel 50 év dalai 
csendülnek fel.

A Magyar Színház is zenével és nevetéssel várja látogató
it. Bérletes darabjai közt szerepel a Macskafogó című musi
cal és a Róza néni, egy kedves vígjáték.

A Vidám Színpad Ifjúsági Bérlete kicsit talán klassziku
sabb, de vidám kikapcsolódást ígér három Shakespeare da
rabbal: Tévedések vígjátéka, Makrancos hölgy, Vízkereszt.

Végül, de nem utolsó sorban szólnék még az Operett Szín
házról, ami talán a legváltozatosabb lehetőségeket kínálja, kü
lön fantázianévvel illetve mindegyik bérletüket (,3eavató”, 
„Stílusok”, „Monarchia” stb.).

Ez tehát csupán néhány kiragadott példa a színes palettá
ból. De ha felkeltettem az érdeklődéseteket, ajánlom figyel
metekbe a www.szinhaz.hu oldalt, ahol mindent megtaláltok 
egy helyen. Jó szórakozást!

Kőmíves Tímea

Színházra fel!

Szeretnél salsázni?
Ebben a tanévben autentikus ku
bai salsa oktatás indul a Közgázon. 
Az oktatók maguk is egyetemünk 
diákjai, velük beszélgettem táncos 
múltjukról, a salsához vezető útról, 
és e tanfolyam megszervezéséről.

Jó ötlet, hogy a Közgázon is le
gyen salsa. Mi volt az indíték?

Gerti: Úgy gondoltuk, hogy bizto
san vannak olyanok, akik nem sze
retnének röplabdázni, vagy január
ban úszni járni, vagy olyan lányok, 
akik már csak az ökölvívásra fértek 
be, nekik ez egy alternatív lehetőség, 
és egy újabb színfolt a Közgázon.

Tötö: Instruktor vagyok, és a tavalyi 
gólyabálra elvállaltam, hogy betanítok 
egy kubai salsa koreográfiát a gólyák
nak. Nemcsak maga a tánc tetszett, ha

nem nagyon jó  órák voltak, és jó  kis 
társaság alakult ki. Még decemberben 
és januárban is lejöttek a salsás helyek
re, és táncikálták azt a pár lépést, amit 
ők szerettek. Ez adta igazából a moti
vációt, hogy a tánc tényleg így össze 
tudja hozni az embereket.

Örülök, hogy ilyen könnyen el tud
tátok ezt intézni. Úgy látszik, a Tesi 
Tanszékkel lehet kommunikálni.

Tötö: Abszolút. Örültek a kezde
ményezésünknek, hiszen így az ő pa
lettájuk is színesedik, és külön örül
tek annak, hogy olyan mozgást nyúj
tunk a diákoknak, aminek nemcsak a 
testnevelésórán veszik hasznát.

Gerti: Ha valaki táncol már két hó
napja, akkor már simán elmehet buliz
ni, sőt szinte kötelező, hiszen ott lehet 
a legtöbbet tanulni egy bizonyos szint

után, ekkor három-négy órát áttáncol 
az ember úgy, hogy észre sem veszi.

És mikor indul a tanfolyam?
Tötö: Szeptember harmadik heté

ben, hogy pontosan milyen időpontok
ban, azt nem tudjuk még. A heti órák 
számát is úgy fogjuk meghatározni, 
hogy mindenki beféljen.

Gerti: Tudjuk, hogy milyen nehéz 
összeegyeztetni ezt az órarenddel. 
Az biztos, hogy napközben lesznek 
az órák, nem esti időpontban, hiszen 
az a célunk, hogy minél több ember
hez eljussunk, és minél több ember
rel megszerettessük a salsát. Jelent
kezni lehet: Kapusi Gertrúd: 06-20- 
530-4153, kapusi.g@ freemail.hu 
Tölgyesi Gergely: 06-20-250-3364, 
t_gergely @hotmail.com

Király Annamária

CORVIN US
. L

A JÖVŐD MOST! X P 0
országos, integrált állásbörze
diplomázóknak,
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közel 100 munkáltató 
több ezer állásajánlat 
önéletrajz tanácsadás 
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pszichológiai tesztezés 
karriertanácsadás 
próbainterjú 
cégprezentáció
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N em zetk özi fejlesztési együttm űködés
a Corvinuson

Új tanév, új rovat
Szeptembertől a Közgazdász új rovattal jelentkezik. A Határok nélkül ro
vat a Külügyminisztérium támogatásával jött létre, és nemzetközi fejlesz
tési kérdésekkel, valamint a fejlődő világgal foglalkozik. Az uniós csatla
kozással Magyarország tagjává vált a világ leggazdagabb közösségének. 
2004-től részt vehetünk, és részt is kell vennünk az Unió tevékenységei
ben, így a Harmadik Világ fejlesztésében is. Amikor arról panaszkodunk, 
hogy milyen szegény Magyarország, szidjuk a politikusokat, hogy milyen 
rosszak a gazdasá
gi mutatóink, gon
doljunk egy percre 
a Balkánra, Dél- 
Ázsiára, vagy Af
rikára. Értékelni 
fogjuk, hogy mi 
adottnak vehetjük 
az általános isko
lát, az ivóvizet, 
a WC-t, vagy a 
védőoltást.

Vári Sára

A  nem^etkö^i fejlesztés népszerűsítése nyári fesztiválokon

Kibulizni a felelősségtudatot
Nyári fesztiválok. E szavak halla
tán a legtöbb ember lelki szemei 
előtt egy rakás erkölcsi gátlásaitól 
épp megszabadulni készülő, ha
nyagul öltözött fiatal jelenik meg. 
Pedig lehet ezt másképp is csinál
ni, méghozzá nagyon is erkölcsö
sen. Erről tanúskodik három civil 
szervezet, a Katolikus Karitász, a 
BOCS és a Planet Alapítvány fesz
tiválokon végzett munkája.

A szervezetek tevékenységének 
célja az önkéntesség (Karitász -  hu
manitárius segélyezés, Planet -  fair 
trade, BOCS -  környezetvédelem), 
ezáltal a nemzetközi fejlesztésben 
való részvétel népszerűsítése. Annak 
a gondolatnak a tudatosítása a fiata
lok körében, hogy a segélyezésnek 
át kell lépnie az országhatárokon. 
Nem elég a szűk környezetünk prob
lémáiban gondolkodni, a jövő nem
zedékének globális perspektívát kell

felvennie annak érdekében, hogy 
megszűnjenek az em beriséget 
fenyegető válságok.

A feladat nem egyszerű. A gon
dolat elhintéséhez nagy nyilvános
ságra van szükség. A három civil 
szervezet megtalálta a kommuniká
ció legjobb csatornáit: Sziget, Hegy
alja Fesztivál, Művészetek Völgye. 
Csupa olyan helyszín, ahol tömege
sen jelennek meg a világmegváltó 
ötletekre fogékony, energikus fiata
lok, akik próbálják megtalálni he
lyüket a világban. Ehhez kínált al
ternatívát a Karitász, BOCS és 
Planet alapítvány, akik interaktív és 
közösségi játékokkal, illetve a szer
vezet munkájáról szóló beszélgetés
sel igyekeztek közelebb hozni az 
önkéntesség gondolatát a megjelen
tekhez, ezen felül tájékoztatást ad
tak a munkába való bekapcsolódás 
lehetséges módjairól is.

Bak Zsófi

A nyugat-európai és észak-ameri
kai egyetemeken a nemzetközi fej
lesztés oktatása külön szakon fo
lyik. Nálunk egyelőre egy alterna
tív tárgy keretében ismerkedhet
nek az érdeklődők a nemzetközi 
fejlesztési együttműködés mecha
nizmusával, problémáival.

Az először tavaly szeptemberben 
indult kurzusról -  amelyet a Nem
zetközi Kapcsolatok Doktori Prog
ram Phd-hallgatói, Paragi Beáta, 
Szent-Iványi Balázs és Vári Sára 
gondoznak -  Paragi Beával beszél
gettem.

Mondanál pár szót arról, hogy 
miről szól tulajdonképpen ez a 
tárgy?

A fejlett és fejlődő államok közöt
ti együttműködés segélyezési-fej
lesztési vonatkozásaival foglalko
zunk. Az érdeklődő hallgatók megis
merhetik azon intézményeket, nor
mákat, donor és fogadó államok 
részéről megfigyelhető érdekeket, 
amelyek meghatározzák a kapcsola
tokat.

2004 óta, mióta Magyarország 
EU-tag, hazánk „formálisan” a fej
lett világ része, ezért mi sem vonhat
juk  ki magunkat a cselekvés alól.

A Külügyminisztérium idén 
először önálló sátorral jelent meg 
a Sziget Fesztivál Civil Szigetén. A 
Sziget Követség „Külügyed a mi 
ügyünk” mottó alatt külügymi
niszterünkkel, nagykövetekkel és 
főkonzulokkal szervezett beszélge
téseket, valamint minden délután 
különböző civil szervezetek mun
káját mutatta be.

A Fesztivál utolsó napján került 
sor a Mit jelent a nemzetközi fejlesz
tési együttműködés (NEFE) és min 
változtat? c. programra, amelyben a 
Külügyminisztérium munkatársai 
osztották meg velünk, hogy miről 
szól a NEFE.

Megtudtuk, hogy a segélyprogra
mok eredményességéhez nélkülöz
hetetlen a hazai közvélemény meg
értése és támogatása, hiszen a gaz
dálkodó és civil szervezetek ekkor 
kapcsolódnak be a segélyprogramok 
kivitelezésébe.

A nemzetközi fejlesztés nem csupán 
erkölcsi, humanitárius, hanem politi
kai, gazdasági és biztonsági kérdés is.

Egy dolog akkor válik megfogha-

2005-ben a GNP-nek összesen 
0,09%-a jutott erre a célra, amely 
még messze elmarad az európai át
lagtól.

Miért tartjátok fontosnak, hogy a 
hallgatók többet tudjanak a témáról?

A szakm ai ism eretek átadása 
mellett, részben szem léletform álás 
a célunk. Ha azt mondjuk, hogy 
fejlesztés, hazánkban 10-ből 9 em 
bernek a nem zeti vonatkozások 
ju tnak  eszébe: az EU és a tagál
lam ok viszonya. Legtöbben nehe
zen értik, hogy az EU tagsággal 
nem  csupán jogok, de kötelezettsé
gek is járnak, hogy M agyarország
nak is jó l felfogott érdeke, hogy a 
fejlődő világ irányába aktívabb, 
tartalm asabb kapcsolatokkal ren
delkezzen.

A kurzus célja, hogy a hallgatók 
lássák a fejlett és fejlődő államok kö
zötti fejlesztési együttműködés gaz- 
dasági-társadalm i-politikai je len
tőségét, a hatékonyságával kapcsola
tos vitákat, illetve pro és kontra meg
tanulják értékelni lehetőségeit, ve
szélyeit is.

Mikor és miért indítottátok el a 
kurzust?

Tavaly szeptemberben indítottuk 
el először alternatív tárgyként IV-V.

tóvá, ha látunk rá példát. Jelen eset
ben az ellenpéldának volt erőteljes a 
hatása. Gondolkodjunk el azon, hogy 
mi naponta (többször) ivóvízben für
dőnk, míg élnek sokan a világban, 
akiknek az életében napok telnek el 
anélkül, hogy vízhez jutnának.

Sokan mondták, hogy szép dolog 
a segélyezés, de amíg hazánkban él
nek hajléktalanok, iskolázatlanok,

addig nem külföldre kellene pénzt, 
szellemi inputot juttatni. Ez is egy 
álláspont, és joggal merülhet fel 
mindannyiunkban. Ilyenkor azonban 
arra kell gondolnunk, hogy minden 
embernek veleszületett, sérthetetlen 
és elidegeníthetetlen joga van az em
beri élethez és nekünk kötelessé
günk a lehetőségeiken javítani.

A Civil Sziget egy másik prog
ramja az európai önkéntes szolgálat
ról szólt. Úgy gondolom, hogy azok 
tudják igazán átérezni a fejlődő or
szágok problémáit, akik eltöltenek 
ott néhány hónapot (a szolgálatról 
bővebben a www.fiatalaltemativa.hu 
oldalon informálódhattok).

Bemáth Zsófi

éves nemzetközi szakos hallgatók
nak. Tudomásunk szerint az eddigi
ekben nem volt ilyen kurzus az egye
temen. Vannak ugyan tárgyak, ahol 
szóba kerülnek a  harmadik világ 
problémái, de ezek egyike sem kife
jezetten a fejlődő és a fejlett államok 
ilyen jellegű viszonyával foglalko
zik.

Kellenek előismeretek a tárgy fe l
vételéhez?

Tekintettel arra, hogy alternatív 
tárgy, nem  írhatunk elő konkrét 
tárgyakat feltételként, de bizonyos 
alapism eretek -  am elyek V ilággaz
daságtan, illetve N em zetközi (po
litikai) gazdaságtan, N em zetközi 
kapcsolatok elm élete, Nem zetközi 
szervezetek keretében elsajátítha
tók -  szükségesek.

Nos, akkor kiknek ajánlanád a 
tárgyat?

Elsősorban azoknak, akiket érde
kel, hiszen az alternatív tárgyak nem 
kötelezőek.

Olyanoknak, akik közszférában, 
vagy hazai, nemzetközi (fejlesztés
sel foglalkozó) civil szervezeteknél 
szeretnének majd dolgozni, illetve 
akár külföldön is kipróbálnák ma
gukat.

Kőmíves Tímea
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A M illennium i 
Fejlesztési Célok

Tudtad, hogy naponta 50 000 ember hal éhen, vagy lesz áldozata éhezéssel 
kapcsolatos betegségeknek? Tudtad, hogy 4 felnőttből 1 írástudatlan a 
fejlődő országokban? Tudtad, hogy a szegénységben élők 70%-a nő? Ilyen és 
ehhez hasonló problémák leküzdését vállalta 189 ENSZ-tagállam a 2000. 
szeptemberi Millenniumi közgyűlésen. Megfogalmazták azt a nyolc, Millen
niumi Fejlesztési Célokként emlegetett célkitűzést, amelyeket a szegény és 
gazdag országok összefogásával 2015-re el szeretnének érni. Fellépnek a sú
lyos szegénység és éhezés, a gyermekhalandóság, a gyermekágyi láz, a 
HIV/AIDS, malária és más betegségek ellen, megvalósítják a mindenkire 
kiterjedő alapfokú oktatást, előmozdítják a nemek közötti egyenlőséget, a 
környezeti fenntarthatóságot és a fejlesztés érdekében globális partnerséget 
hoznak létre. A Közgazdász Határok nélkül rovatában nyolc hónapon keresz
tül bemutatunk egy-egy fejlesztési célt, és megnézzük, hogy a világ egyes ré
giói hogyan állnak a célok megvalósításában.

A 8 Cél
1. Véget vetni a súlyos szegénységnek és éhínségnek.
2. Mindenkire kiterjeszteni az alapfokú oktatást.
3. A nemek közti egyenlőséget előmozdítani és a nők felemelkedését segíteni.
4. Csökkenteni a gyermekhalandóságot.
5. Javítani az anyai egészségügyet.
6. Küzdeni a HIV/AIDS, a malária és más betegségek ellen.
7. Biztosítani a környezeti fenntarthatóságot.
8. A fejlesztés érdekében kiépíteni globális partnerséget.

Radó Nóra

Sziget K övetség

http://www.fiatalaltemativa.hu
mailto:agnes.szekeres@uni-corvinus.hu
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Békeorientált
együttm űködés

Újabb színfolttal bővül a Corvinus 
palettája. Az eredetileg tisztán köz- 
gazdasági egyetemnek már van 
élelmiszertudományi és tájépítésze
ti kara is, most pedig -  ha minden 
jól megy -  békeügyi fakultása is 
lesz.

A dolog persze nem ennyire egy
szerű. Először is, mi az, hogy béke
ügy?

Nos, talán nem ez a hivatalos el
nevezés, és valószínűleg furán is 
hangzik, de van ilyen. Ezúttal nem 
egy kisebb felsőoktatási intézmény 
csatlakozásáról, hanem külföldi 
kapcsolatépítésről van szó.

A Béke Egyeteme (University for 
Peace) 1980-ban alapult meg az 
ENSZ kezdeményezésére, de attól 
független, autonóm szervezet. Kül
detése, mely alapokmányában is 
benne foglaltatik, hogy a különböző 
nemzetek fiainak összeismertetésé
vel, konfliktuskezelés, emberi jogok, 
vagy a fenntartható fejlődés tudomá
nyának oktatásával, és általában vé
ve a műveltség terjesztésével hozzá
járuljon a háborúk megelőzéséhez. 
Bázisa Costa Ricában van, mely ál
lam 1948 óta nem rendelkezik had
sereggel. Hallgatói a világ minden 
tájáról gyűlnek össze, de az egyetem 
törekvése értelem szerűen sokkal 
eredményesebb, ha ő maga is ter

jeszkedik. így is tesz. Kiemelten 
foglalkozik olyan problémás terüle
tekkel, mint Afrika, vagy Közép- 
Ázsia, de egyéb régiókban is keres a 
tevékenysége iránt érdeklődő intéz
ményeket.

Itt jövünk a képbe mi, mint a béke 
egyetemének együttműködő partne
re Közép-Európában. Egy július 30- 
án kelt írás szerint a magyarországi 
központ ötlete Bogyay Katalintól, az 
Oktatási és Kulturális Minisztérium 
nemzetközi kulturális kapcsolatokért 
felelős szakállamtitkárától, és Julia 
Marton-Lefevre-től, a Béke Egyete
m ének rektorától származik. A 
Corvinus ezek után logikus válasz
tás, mint kiemelten társadalomtudo
mányokkal foglalkozó intézmény. 
Az elképzelés szerint a két egyetem, 
a bevált gyakorlatot követve, közö
sen indít majd kurzusokat és ad ki 
diplomát.

A szándék tehát megvan, már nyi
latkozat formájában is, de a tényle
ges megvalósítás csak az új tanév 
elejétől kezdődik. Emiatt kevesen 
rendelkeznek egyelőre érdemi infor
mációval. Kis Norbert nemzetközi 
rektorhelyettes megkeresésünkre azt 
válaszolta, az ügyet most, a hetekben 
veszi át, bővebben csak később tud 
nyilatkozni. A fejleményekről la
punk is beszámol.

Hátsági Attila

Pályázati felhívás

„Ötről a hatra”
Hiszed, vagy sem: öt éves lett a 
Diákhitel! E jeles alkalomból fotó- és 
novella-pályázatot hirdetünk valamennyi, 
a felsőoktatásban tanuló diák számára 
„Ötről a hatra" címmel. Mutasd be - kép
ben vagy szavakban - a diákélet sok- 
színűsését!

A  pályaműveket október 15-ig várjuk! 
A  győztesek értékes nyereményekben 
részesülnek!

A  részletek a www.diakhitel.hu honlapon!

Diákhitel Központ

KITEKINTŐ Közgazd@  l
A blogok lehetnek Európa m egm entői?

Elképzelhető, hogy Európa és az állampolgárok közti 
kommunikációs válságot a blogok fogják megoldani? 
Vagy ezek a hangok elvesznek az éterben? Ezúttal egy 
könnyed utazásra invitáljuk az olvasót az európai blogok 
világába.

Szarkasztikus, humoros, ironikus, képtelen -  ez mind 
elmondható a blogokról. Erre az új és növekvő tömegkom
munikációs eszközre, amely remélhetőleg egyesíti majd 
Európát a „párbeszéden és demokrácián” keresztül. Az 
Unió most azt reméli, hogy a biogokon keresztül sikerül 
majd közelebb férkőzni az állampolgárokhoz, akik egyre 
inkább szkeptikusak és elutasítók az integrációt illetően.

Az európai blogolók az európai polgárok azon népes tá
borát képviselik, akik kritikusan szemlélik az uniós intéz
ményekben tapasztalható demokratikus deficitet, vagy még 
egyszerűbben: azokat, akik véleményüket, javaslataikat egy 
on-line közösségben kívánják megosztani. A blogolók hol 
rajongással, hol komolytalanul beszélnek az EU-ról. Né
hány oldal már igazi irodalmi gyákorlótereppé vált, ahol az 
alkotók a részvételi újságírás új formáival kísérletezgetnek.

Európa mellett, vagy ellen?
Mit gondolnak a blogolók?

Mit gondolnak a blogolók az EU válságáról? Nicola 
dell'Arciprete, az Európai parlament egyik asszisztense 
szerint „a hagyományos médiához képest a blogolók egyre 
kritikusabbak Európával szemben”. Nicola, aki egyébként 
megszállott blogoló, azt is elmondta: „Elvont elképzelése
ket sikerült kifejezésre juttatniuk. Az átláthatóság hiánya az 
Unióban nem segít a helyzeten, de talán a biogoknak 
köszönhetően egy nap tudni fogjuk, hogy a Bizottság elnö
ke jól végzi-e a munkáját a Berlaymontban.”

Lengyelországban a 2004-ben tapasztalt EU iránti lel
kesedést fokozatosan felváltotta a szkepticizmus és a pa
nasz. -  derült ki Matysia Amribd elemzéséből, aki az 
internetezők hangulatát és lelki állapotát vizsgálta. .N é
hány lengyel blog egyszerűen csak felállítja a diagnózist, 
míg mások meglehetősen általánosan fogalmaznak az EU 
válságával kapcsokban. Nem állnak elő megoldással vagy

r

építő jellegű alternatívával.” A Konstytucja elnevezésű 
blog, melyet Lengyelország Uniós tagsága előtt hoztak lét
re, minden csatlakozással kapcsolatos problémára felhívja 
a figyelmet. A Chmureczka jól példázza, hogy a tagság ho
gyan befolyásolja az emberek mindennapjait: a szerző, 
mint naplót használja a blogot, de arról is ír, hogy mi bosz- 
szantja az Európáról szóló vitával kapcsolatban.

Az információ és a vita között
A Publius egy olyan közös blog Franciaországban, melyet az 
Európai Alkotmány ellentmondásos témájával kapcsolatban 
hoztak létre. Az oldal erőssége, hogy különböző szerzőktől 
sokféle nézőpontot mutat be, így az európai vitában 
résztvevők véleménye egyszerre több szólamban jelenik 
meg. A Les coulisses de Bruxelles című blogot Jean 
Quatremer, a Libération című lap egyik újságírója működte
ti. Jean immár 15 éve foglalkozik uniós témákkal, és azzal a 
céllal hozta létre a felületet, hogy „az. Unió életét érintő ki
sebb és nagyobb jelentőségű eseményekről tudósítson, és 
hogy tartalommal töltse meg azt a merész vállalkozást, me
lyet nagyon gyakran technokratikusnak ítélnek.” A Taurillon 
oldalain olyan véleményt olvashatunk, mellyel az egész eu
rópai generáció azonosul: „Az, uniós költségvetés nagy ré
szét a fiatalok tevékenységének támogatására fordítsák.” 

Persze ezen kívül is vannak még közösségi blogok a 
„munka hőseinek”, mint például a Quoi de neuf en 
Europe, amely aktuális eseményekkel és a közösségi jog
gal foglalkozik. A blogot a szerző azon meggyőződése 
keltette életre, hogy „az EU jövőjéről folyó politikai vi
tában tényleges valóság rejtőzik: a mindennapi életünket 
befolyásoló jogszabályok egyre erősebbek, miközben va
lójában nem is tudjuk, hogy azok miről szólnak.” De itt 
van még a The Road To Euro Serfdom and Samizdata, 
amely magát úgy definiálja, mint a kritikusan racionális 
és egyéni látásmóddal megáldott emberek blogja.

Megjelent a cafebabel.com európai on-line magazin 
hasábjain 2006. június 16-án. 

Szerző: Tiziana Sforza -  Róma 
Fordította: Járadi Judit

? \Hirdessen a KÖZGAZDÁSZ-ban!
hirdetés méret egyszeri

megjelenés
3-8

megjelenés

1/1 oldal 265x361 mm 120 000 Ft 96 000 Ft
Junior page 210x250 mm 110 000 Ft 88 000 Ft
I oldal 265x178 mm 80 000 Ft 64 000 Ft
3/10 oldal 157x178 mm 55 000 Ft 44 000 Ft
2/10 oldal 103x178 mm 45 000 Ft 36 000 Ft

A hátsó oldalon elhelyezett hirdetésre 30%, rrjíg a 4 színű hirdetésre 50% felárat kérünk. Ez előbbi előzetes 
egyeztetést igényel a felületi korlátok miatt. Araink az áfát nem tartalmazzák!

A következő megjelenések a 2006/2007-es tanévben: október 10., novem ber 10., decem ber 10.

M egú sztu k ...
...volt, aki először, volt, aki má

sodszor, volt, aki sokadszor. De a 
célbaérés pillanatában ez mellékes, 
mindenki ugyanúgy örül, hogy si
kerrel teljesítette a próbatételt.

Az első Balaton-átúszás Szek- 
rényessy Kálmán nevéhez kötődik, 
amit 1880-ban Siófok és Balatonfü- 
red között rendeztek meg. Az azóta 
hagyománnyá vált rendezvény hely
színe többször változott, ma Révfü
löp és Balatonboglár között tartják, a 
táv 14000 méterről 5200 méterre 
csökkent. A jubileumi 25. átúszást 
tavaly nem tudták megtartani a ked
vezőtlen időjárás miatt, idén viszont 
semmi nem akadályozta a lebonyolí
tást.

Az egyetlen problémát a közleke
dés okozta, így a 10 000 bátor vállal
kozóból „csak” körülbelül 8200-an 
jutottak el a rendezvény helyszínére. 
A Révfülöpi kikötőhöz közeli labda
rúgó pályán lehetett nevezni 7 és 13 
óra között a háromezer forint részvé
teli díj kifizetése után. A próbálko
zók egy orvosi vizsgálatot és a kar

pánt átvételét követően vághattak 
neki a tó átúszásának. A szervezők 
úgynevezett úszó folyosót hoztak 
létre, ami azt jelenti, hogy az úszók 
védelmét vitorláshajók lánca biztosí
totta. Kölönös érzés volt nekiindulni 
a távnak, mert Révfülöpről a túlpart
nak csak a körvonalai látszanak, de a 
sok együtt úszó egymásnak erőt ad
va egyre közelebb került a célhoz, 
ahol mindenki pólót, valamint az 
energiapótlás érdekében süteményt 
és frissítőt kapott. Az esemény már 
annyira nagyszabásúvá nőtte ki ma
gát, hogy éjszakába nyúló progra
mok kísérik.

A 2002-ben felállított 1:00,01 
órás rekordot a jó  idő és vízhő
mérséklet ellenére sem sikerült meg- 
dönteni, de nem is ez volt a cél. Gra
tulálunk minden résztvevőnek, köz
tük lapunk főszerkesztőjének, aki 
szintén megúszta a távot. Akik ked
vet kaptak, akár az átúszáshoz, akár 
az ezt kísérő bulikhoz, jövőre ott ta
lálkozzunk!

A Budapesti Corvinus egyetem 2006. 
június 27-én megállapodást kötött a 
romániai Pitesti Egyetemmel. A 
szerződést Dr. Mészáros Tamás rek
tor és Dr. Gheorge Secara rektor ne
vében Dr. Ing. Nicolae Popa dékán
helyettes írta alá. A Pitesti Egyetemet 
1962-ben alapították és jelenleg tíz 
kara van, melyek közül a BCE a Köz- 
gazdasági, Jogi és Államigazgatási 
Karral kíván szorosabb kapcsolatot 
kialakítani. Ezen a karon számos, a 
román felsőoktatásban közismert pro
fesszor oktat, és a kar vezető szerepet 
vállalt a román közgazdasági felsőok
tatás bolognai folyamatnak megfelelő 
kialakításában is. A szerződés nyitott 
mindkét egyetem valamennyi kara 
számára, így például a Közgáz karo
kon kívül a Közigazgatástudományi 
Kar is bekapcsolódhat az együttmű
ködésbe. Az ígéretesnek induló okta
tói kapcsolatok után a hallgatók cse
réjére is lehetőség nyílik majd az 
Erasmus, vagy CEEPUS program ke
retében.

Németh Eszter

http://www.diakhitel.hu
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Nagyduraásoknak
Helló, Rómeó vagyok! Tudod, a főállású nagydumás. Ugye, nem felejtetted el, hogy a Domino Aktív díjcsomaggal hálózaton belül és belföldi vezetékes 
irányba csúcsidőben 25, csúcsidőn kívül pedig mindössze 15 Ft-ért mobilozhatsz percenként? És mondjak még valamit? A Domino Aktív mellé 30 napra 
150 forintért vehetsz SMS-kiegészítést, hogy egy belföldi előfizetőnek küldött SMS is csak 15 forintodba kerüljön. Aztán küldj annyi üzenetet, amennyit 
csak bírsz! Akkor js, ha épp nem vagy suliban...

A díjcsomag időszaki díja 30 napra 450 Ft. További részletekért hívja ügyfélszolgálatunkat!
Információ: 1430 (aT-Mobile m agyarországi hálózatából díjm entesen hívható), 06-1/265-9210.

Mobile ■  ■

Jobb veled a világwww.t-mobile.hu

http://www.t-mobile.hu
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